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Vragen: 
 
 
Namens de fractie van D66 wil ik graag een aantal schriftelijke vragen indienen over de bomenkap in 
de dorpsbossen binnen onze gemeente. 
 
Aanleiding. Momenteel wordt er in de dorpsbossen die onze gemeente rijk is gewerkt aan een 
operatie waarbij op grote schaal essen worden gekapt. Door de essentaksterfte zijn veel bomen 
verzwakt en hierom is besloten tot grootschalige actie. In de bossen rond een aantal dorpen heeft dit 
al plaatsgevonden, momenteel is Bant aan de beurt. De operatie leidt op het oog tot een fikse 
kaalslag. Dit roept emoties op bij mensen, sommige vinden dat de gemeente (te) rücksichtslos te werk 
gaat. De beantwoording op de volgende vragen van D66 leidt hopelijk tot de nodige context. 
 
1.Wat is de strategie achter de grootschalige bomenkap? 
Antwoord: 
Het waarborgen van de veiligheid voor de bezoeker en omwonenden van de bossen. Dit wordt 
gecombineerd met een normale bosdunning waarbij de variatie van soorten en leeftijd zo groot 
mogelijk blijft. Om grote onvoorspelbare bomen veilig te sturen bij de kap is de inzet van groot 
materieel nodig zoals een grote kraan. Daarom is gekozen om deze werkzaamheden in één 
ronde uit te voeren zodat het bos in de jaren daarna met rust gelaten kan worden voor herstel. 
 
2. Worden alleen essen gekapt? 
Antwoord: 
In eerste instantie gaat het om de essen (veiligheid) en in tweede plaats worden andere soorten 
gekapt om andere bomen meer ruimte te geven voor hun ontwikkeling (zie antwoord op vraag 
1). Vooruitlopend wordt er zorgvuldig door een ecoloog gekeken welke bomen moeten worden 
beschermd vanwege hun ecologische waarde (bijvoorbeeld de aanwezigheid van nesten en 
boomholten). 
 
3. Betreft het alleen de bomen die door de essentaksterfte in slechte staat zijn, of gaat het om alle 
essen die (in welke mate dan ook) zijn aangetast? 
Antwoord: 
Alle essen welke aangetast zijn door de essentaksterfte en (op termijn) een gevaar vormen 
voor de bezoeker worden geveld. Dat komt neer op bijna alle essen. 
 
4. Worden de gekapte essen vervangen door andere bomen? Zo ja, op welke manier gaat dit 
gebeuren? En: welke termijn is hieraan gekoppeld? 
Antwoord: 
In de zomer na de Dunning van een bepaald bosperceel wordt geïnventariseerd waar te weinig 
boomvormers zich ontwikkelen. Op deze kale plekken wordt in het najaar/winter bomen en 
struiken geplant. De ervaring is dat aanplant vaak niet nodig is vanwege de goede ontwikkeling 
van de jonge bomen. 
 
5. Worden dorpsbewoners (en dorpsbelangen) hierbij betrokken? Op welke wijze? 
Antwoord: 



Voordat de bosdunning start worden alle dorpsbewoners geïnformeerd. Tot de vorige winter 
alleen via het informatieplatform van het dorpsbelang. Tegenwoordig krijgt iedere bewoner van 
het dorp en de bewoners die tegen het bos buiten de bebouwde kom wonen een informatiebrief 
met het voornemen en contactgegevens voor vragen.  
 
6. Boswachter Harco Bergman wees in 2016* al op de problematiek: "Gemeenten en 
landschapsbeheerders moeten inventariseren hoe het met hun essen staat en een plan 
maken voor de toekomst." Hoe verhoudt de strategie (zie ook vraag 1) die de gemeente 
Noordoostpolder hanteert zich hiertoe? 
Antwoord: 
Het plan is om essen welke ogenschijnlijk gezond zijn en ver genoeg van de paden af staan te 
sparen. In de praktijk gaat het dan om enkele bomen die hieraan voldoen. 
 
7. Hoe gaat de gemeente ervoor zorgen dat – ondanks de (wellicht onontkoombare) bomenkap die nu 
plaatsvindt in de bossen – de dorpsbossen hun karakter weer terugkrijgen? 
Antwoord: 
Het karakter van de bossen veranderd. Dat komt omdat de es dominant aanwezig was/is. Als 
dan bijna alle essen geveld worden dan verandert het karakter van het bos. Wel worden 
karakteristieke bomen (diverse boomsoorten) gespaard mits deze veilig zijn. Open plekken 
waar geen zaailingen van bomen aanwezig zijn worden beplant met jonge bomen.  
 
Ik zie de beantwoording met veel interesse tegemoet. 
 
 
*https://www.trouw.nl/nieuws/nederlandse-es-zwaar-onder-druk~b8475ad5/ 
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